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0.     
Velkommen til nyt rådsmedlem, Lone Mark 

 NV bød velkommen, og rådet 
præsenterede sig.  

1.  
 

Orientering vedr. finanslovsforslaget for 2025 

Bilag 1: Baggrund ift. udkast til Budget 2025 

Bilag 1a: Nationalparkplan 2022-28 oversigt 

 NV nævnte, at det stadig er 
uklart, om det kan lykkes at 
undgå en bebudet besparelse på 2 
mio. kr.  

EØA orienterede kort om forløbet, 
herunder at hvis det effektueres, 
kommer det på sigt til at koste 
stillinger i nationalparken. NV 
nævnte, at han håber, at det kan 
lykkes at få besparelserne fjernet. 
Hvis tingene ikke lysner i det nye 
år, må det drøftes, hvilke 
indsatsområder, der ikke skal 
arbejdes på. Indtil videre lægges 
der op til at bruge af de opsparede 
midler. NV runddelte et åbent 
brev, som bestyrelsesformændene 
har sendt til miljøministeren. BF 
anbefalede at aktivere de 
forskellige organisationer og 
folketingspolitikere. MA nævnte, 
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at NP Thy Venner har lavet en 
pressemeddelelse, der er sendt til 
lokale folketings-, samt finans- og 
miljøordførere. De har desuden 
haft et debatindlæg i Nordjyske. 
TE fandt, at der kanaliseres flere 
penge til naturnationalparker. 
HCM nævnte, at det også kommer 
på bestyrelsesmøde hos 
Friluftsrådet. PHP nævnte, at det 
er vigtigt at slå på de resultater, 
der skabes.    

2.  
 

Udkast til budget 2025 

Bilag 2a: Nødvendige og prioriterede indsatser 

Bilag 2b: Prioriteret budget for 2025  

 EØA gennemgik kort udkastet. BF 
nævnte, at indsatsområdet 
omkring landskabshistorien og 
geologien er vigtigt. PHP støttede 
dette. BF nævnte, at der nok kan 
være nogle frivillige, der kan 
bidrage til fundraising. JN fandt 
det trist, at arrangements-
kalenderen bliver sparet væk, og 
henviste til købstadsjubilæet i 
Thisted, hvor det viste sig vigtigt 
at have noget håndholdt til en 
målgruppe. CBJ nævnte, at den 
mindre flyer kun rammer dem, 
der allerede er kommet ind, så 
man skal virkelig tænke over, 
hvad det er, en flyer skal kunne. 
LEM bakkede op om det, og 
kalenderen deles også ud i fx 
turisthytten i Agger og på 
Svaneholmhus.  

3.  
 

Evaluering af rådets funktionsperiode 

Bilag 3: Evaluering af funktionsperioden 2021-24 

 JN nævnte, at Historisk Samfund 
finder det godt at deltage, og 
foreningen er interesseret i fortsat 
at deltage. Hun fandt, at det er 
rart, at rådet kan drøfte ting selv, 
uden at bestyrelsesformanden 
medvirker.  

CBA fandt, at især når man er ude 
at se noget sammen giver god 
indsigt, og også giver mulighed 
for at drøfte ting mere uformelt. 
Fokus på en tilbagemelding fra 
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bestyrelsen er også positivt. MA 
nævnte, at også NP Thy Venner er 
glade for at være med og blive 
orienteret.  

PHP fandt det værdifuldt ift. at 
lære, hvordan nationalparken 
fungerer, og at det har øget hans 
forståelse for nationalparkens 
arbejde meget. Rådet er et godt 
forum, hvor man lærer nogle at 
kende. Hvis vi bliver pålagt 
besparelser, må regeringen jo 
overveje, om der skal være både 
bestyrelse og råd.  

JL fandt også, at det er godt at 
blive informeret og gerne vil ud at 
se projekter. Han har lært mange 
at kende, som ved rigtigt meget, 
og det sætter han pris på.  

LTM er glad for modtagelsen, 
herunder arrangementet for nye 
rådsmedlemmer og finder det 
interessant at være med.  

JVK tilsluttede sig 
kommentarerne, og fandt det 
væsentligt at det er ret forskellige 
mennesker med ret forskellig 
baggrund. Hun fandt det også 
godt, at man kan være 
repræsentant den anden vej og 
give flere informationer end dem, 
der kan læses i avisen.  

BF fandt, at rådet fungerer fint og 
ser det som de lokales tilknytning 
til nationalparken, mens 
bestyrelsen er miljøministerens. 
Rådets stemme må ikke spares 
væk, og er ægte sparrings-
partnere for bestyrelsen. Og han 
fremhævede, at man også kan 
foreslå ting, der besluttes.  

MBS fandt, at det er godt også for 
NST at være repræsenteret i 
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rådet. Nationalparken er en vigtig 
samarbejdspartner.  

LEM nævnte, at det også er 
hendes opfattelse, at bestyrelsen 
lytter til det, rådet kommer med.  

TE nævnte, at det står i loven at 
der skal være et råd, og var i 
øvrigt enig i det, der var blevet 
sagt. Han fandt, at man måske 
godt kan udnytte rådets 
medlemmer yderligere rent 
fagligt.  

MKN nævnte, at det for 
Nordvestjysk Golfklub er en kilde 
til værdifuld viden og at det 
fungerer fint med rådet. Hun vil 
gerne på sigt deltage mere i 
udflugter m.m. 

HCM fandt, at ekskursioner er 
værdifulde, og Friluftsrådet 
fortsætter gerne i rådet.  

JKK fandt, at det har været 
positivt at være med. Han havde 
nok svært ved at forstå 
nationalparkens arbejde, før han 
kom med. Der har været nogle år, 
hvor det har handlet meget om at 
få en bygning, men kan også se, 
at der kommer mere natur ud af 
det. Og han fandt også at der har 
været en fin dialog, og at det er 
lettere at forstå forskellighederne, 
når man kender hinanden. Ture 
er gode.  

NV nævnte, at der er et par 
steder, hvor rådet har en 
værdifuld funktion – og den ene 
handler om det arbejde, der 
pågår i relation til stier og ruter, 
som indgår i en workshop i 
november. Den anden er, hvis 
man skal genåbne nationalpark-
planen mhp. fravalg, hvor det vil 
være værdifuldt at få 
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synspunkterne vendt. Han nævnte 
desuden, at Lodsejerforeningen 
har skrevet til miljøministeren 
mhp. at få en plads i bestyrelsen i 
den næste periode (som lignende 
foreninger har i andre 
nationalparker).  

4.  
 

Orientering 

a. Første møde i bestyrelsen for 
Naturnationalpark Hanstholm 28. august 

b. Høringssvar vedr. den nationale 
biodiversitetshandlingsplan 

Bilag 4a: Dagsorden 28. august 

Bilag 4b: Høringssvar national 
biodiversitetshandlingsplan  

 Ad a) TE, PHP og HCM er med i 
bestyrelsen. Det første møde var 
mest en introduktion til arbejdet, 
men der er yderligere fire møder 
inden jul. PHP nævnte, at der var 
en god samtale omkring det på en 
ordentlig måde. HCM nævnte, at 
der bliver travlt. BF spurgte, om 
bestyrelsen ikke mest er et 
brugerråd. PHP nævnte, at 
bestyrelsen kan påvirke 
beslutningerne, men ikke er dem, 
der bestemmer.  

Ad b) JN nævnte, at 
nationalparkerne jo er 
gammeldags ift. dengang, de blev 
skabt. Der er en langt større 
dagsorden nu og udviklingen går 
stærkt, så derfor bliver det bare 
en parentes. JKK nævnte, at det 
bliver energi, der kommer til at 
fylde. NV nævnte, at der er nogen, 
der presser på for at møllerne kan 
stå i nationalparken. PHP fandt, 
at det er et godt høringssvar og at 
det var en god lejlighed til lige at 
gøre opmærksom på, at det ikke 
er nu, der skal spares. Det kan 
både blive mere fantastisk for de 
arter, der lever her, men også for 
den mennesker, der bor her. BF 
nævnte, at i tilknytning til JN’s 
bemærkning, så var 
nationalparkerne et folkeligt 
projekt, der kom nedefra og op, 
som er modsat det, der gælder for 
naturnationalparkerne. Han 
opfordrede til, at der er en tæt 
dialog med de to 
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bestyrelsesformænd, mhp. at 
sikre, at Naturnationalpark 
Hanstholm også bliver folkeligt 
forankret.  

5.  
 

Mødeplan 2024 

a. 10. december kl. 19-22 

 Mødet starter kl. 18 og inkluderer 
spisning.  

6.  
 

Udkast til mødeplan 2025 

b. 18. marts kl. 19-22 
c. 10. juni kl. 19-22 
d. 16. september kl. 19-22 
e. 9. december kl. 19-22 

 [Referat] 

7.  
 

Eventuelt  [Referat] 

 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Niels Vase 


